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na tretej strane

Pôstny čas a čas vojny aj nepokoja

L 21,9

Keď však počujete o vojnách a o nepokojoch, nedeste sa,  
lebo to tak musí byť prv, ale koniec nebude hneď

Keď sa pred rokom začala vojna na Ukraji-
ne, tak som bol – a stále som – v kontakte 

s mojimi priateľmi bratom biskupom Pavlom 
a bratom farárom Alexandrom z našej evanje-
lickej cirkvi. Sledujem, čo prežívajú, a mal som 
tú milosť s jedným z nich sa aj stretnúť a rozprá-
vať. Otvorene mi povedal, že si veľmi praje mier 
a pokoj vo svojej krajine. Trápi ho situácia v jed-
nom z jeho zborov na okupovanom území a bol 
by rád, keby boli oslobodení a mohol tam ísť 
slúžiť. Dodal však, že svet si nemôže zakrývať oči 
pred tým, kto je v tomto konflikte agresor a kto 
sa bráni; lebo pokoj môže nastať len vtedy, keď 
agresor opustí okupo-
vané územie Ukrajiny.

V úvode je verš 
z Lukášovho evanje-
lia a sú to slová Pána 
Ježiša, keď vysvetľoval 
učeníkom znamenia 
konca sveta. Môžeme 
povedať, že svet ne-
ustále speje ku svoj-
mu koncu, s ktorým sú 

spojené aj nepokoje a vojny. Jednoducho sú. 
Výzva pre nás je, aby sme sa nedesili. Aby sme sa 
nedesili ani vojen ani toho konca. Ale, ako mož-
no nepodľahnúť strachu, depresii, či hrôze vojny 
a nepokojov? Moji bratia v duchovnej službe 
z Ukrajiny to vyjadrili: „Len tak sa to dá vydržať, 
keď je s nami Kristus, ktorému dôverujeme“.

Som veľmi vďačný každému, kto z našej stra-
ny za ten rok prejavil pozornosť a hlavne pomoc, 
či už u nás alebo priamo na Ukrajine. Potešil som 
sa, keď sme s ochotou mohli prichýliť utekajú-
cich pred bombami v Ukrajine. Boli medzi nimi 
aj hendikepovaní dospelí, ktorí sa veľmi báli aké-

hokoľvek hluku. Tu u nás 
našli pokoj. Veľmi sa ma 
dotklo, keď naši bratia, 
nehľadiac na zimu, vy-
cestovali na Ukrajinu, 
aby známym priviezli 
elektrocentrály, aby 
netrpeli zimou a mohli 
používať vykurovanie. 
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Januárové KaMoS

Účastníci februárovej KaMoS

Z návštevy na Ukrajine
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Zabolelo ma, keď mi referovali, že ak sa dlh-
šie ako dve hodiny zdržali na nejakom mieste 
s rozdeľovaním humanitárnej pomoci, tak za-
čalo ostreľovanie ruskými raketami.

Začal sa pôstny čas a to je v cirkvi čas 
zastavenia sa a vnímania diela Pána Ježiša 
pre záchranu hriešnikov, ktoré sa udialo v Je-
ruzaleme pred zhruba dvetisíc rokmi. Kristus 
zomrel na kríži, potom vstal z mŕtvych a vstú-
pil na nebesia. Nevinný sa obetoval za hriešni-
kov. V tieto týždne pred Veľkou nocou chceme 
o tom viac rozjímať a vnímať, ako nás to osobne 

ovplyvňuje. Využime tento čas nielen na osobnú 
sebareflexiu, ale viacej sa modlime a vnímaj-
me konkrétne možnosti služby a pomoci blíž-
nym. Ku komu ma Pán Ježiš posiela? Kde mám 
priniesť Boží pokoj? Môžeme sa prihovárať aj 
za mier na Ukrajine, ktorá je už rok bezohľadne 
ničená a aby Pán Boh obmäkčil srdcia agresorov 
pre návrat domov. A ak nám to Duch Svätý kla-
die na srdce, môžeme sa za Ukrajinu aj postiť.

Michal Findra, zborový farár

Udalosti v cirkevnom zbore
 Zuzana Valeková

V nedeľu 1. januára bol Nový rok a Ob-
rezanie Krista Pána/Circumcisio Domini 
s témou V Ježišovom mene. Zborový brat farár 
M. Findra kázal na text 1M 16,16-25. Povedal, 
že rok 2023 sme začali nie s obavou čo pri-
nesie a či to bude ťažké alebo ľahké. Začali 
sme ho heslom roka Ty si Él-Róí – Ty si Boh, 
ktorý ma vidí. Uvedomili sme si, že Pán Ježiš 
Kristus nás nielen vidí, ale ako živý Boh, naozaj 
počuje a rozpráva sa s nami. Naše potešenie 
je – podľa príbehu Abráma, Sáraj a Hagar, kde 
zaznelo toto pomenovanie Pána Boha – že je 
ten ktorý vidí. A my vieme, že Pán Ježiš Kris-
tus bude s nami najmä v našich kritických 
momentoch. Samozrejme, že aj vo všetkých 
životných etapách je s nami. Pán Ježiš Kristus 
vidí a je s nami aj v našich zlých či hriešnych 
rozhodnutiach, aby nás vopred varoval, aby 
nás zastavil keby sme chceli pokračovať. On 
nás vidí aj keď príde na nás trápenie... a iste ho 
bude mnoho aj v roku 2023. Trápenie príde 
pre hriech a aj pôsobením diabla. Nečudujme 
sa problémom, ale spoliehajme sa, že v nich 
nie sme sami, ale že je s nami náš Boh. Napo-
kon, máme krásne uistenie o východiskách 
našom živote s Pánom Ježišom Kristom. On 
vie o našom smerovaní. Chce nám ukázať 

večnosť, ale aj mnohé dobrodenia v časnosti 
A za to Mu máme zo srdca ďakovať.

Piatok 6. januára bol sviatok Zjavenie Kris-
ta Pána mudrcom/Epifania a mal tému Sláva 
Pánova. Brat farár M. Findra vybral pre kázeň 
biblický text 2Kor 4,1-6. Povedal, že pri sviatku 
Zjavenia Pána Ježiša Krista si máme uvedomo-
vať úžasnú stránku nadprirodzeného Božieho 
zásahu do nášho sveta. Duch Svätý oživuje náš-
ho ducha, ktorý je pre ľudskú hriešnosť mŕtvy. 
Dáva nám tak vyslobodenie z hriechu, zasvieti 
v srdci, ukáže známosť Božej slávy. To isté sa 
deje v srdci hriešnika. Tma je nahradená svetlom 
vzťahu s Pánom Ježišom Kristom. Apoštol Pavol 
nás učí, že pravý zvestovateľ hovorí o zjavenom 
Pánovi Ježišovi Kristovi aj o Božej pravde a žije 
ju. Tá pravda je, že Ježiš sa zjavil na spasenie 
sveta a hriešnikov. Sám Pavol bol ten vzor za-
chráneného hriešnika. Ďalej nám predstavuje 
dve skupiny ľudí: zatvrdení – nevieme dokedy 
– a tí, ktorí boli tiež zatvrdení, ale mocou Božou 
im v srdciach zažiarilo svetlo. To je Boží zásah 
a aj my – ak sme Boží – zvestujme ochotne Pána 
Ježiša Krista ako Syna Božieho, daného pre našu 
záchranu, aby všetci ľudia mohli počuť a poznať 
túto radostnú zvesť.

8. januára bola Prvá nedeľa po Zjavení/
Nedeľa misie s témou Ježišov krst a Pán vysie-
la svojich. Základ kázne brata farára M. Findru 
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bol biblický text J 1,29-34. Pri jeho čítaní sme sa 
kresťansky potešili a povzbudili. Mali sme pred 
očami krst nášho Spasiteľa, keď ho Ján Krsti-
teľ pokrstil v rieke Jordán. Naše potešenie však 
pramenilo najmä z pohľadu na sviatosť Krstu 
svätého, ktorej sa nám všetkým nezaslúžene 
dostalo. Nič sme nemuseli vykonať. Sám Boh 
sa k nám milostivo sklonil. Pri krste malých detí 
je to zjavné a aj dojímavé, že bez akýchkoľvek 
našich zásluh sa Boh k nám skláňa. Sviatosť 
Krstu svätého pre nás znamená ponajprv po-
chopenie, že sa týka hriechu, ktorý sme zdedili 
po neposlušnosti Adama a Evy v raji a s kto-
rým si nevieme rady. Sviatosť Krstu svätého 
nám ukazuje na jedinú cestu pre vyslobodenie 
z hriechu, a to je cesta pokánia a viery. Ako po-
zýval Ján Krstiteľ ľudí ku krstu pokánia, tak aj my 
máme každodenne ísť cestou topenia hriešneho 
‚starého Adama‘, aby vo viere v Pána Ježiša Krista 
mohol povstávať ‚nový Adam‘, Bohom omilos-
tený človek – tak nám to vysvetlil reformátor 
Luther. A napokon, sviatosť Krstu svätého je krst 
Duchom Svätým. Božia Trojica nám zasľubuje, že 
už nebude od nás vzdialená, ale bude prebývať 
priamo v nás. Tak máme skrze Božie dielo nie-
len pokánie a vieru, ale aj Ducha Svätého, ktorý 
nám radí, obhajuje nás, pomáha nám, potešuje 
a podopiera. A tak je darca mnohých Božích 
duchovných darov pre život v rodine, cirkvi aj 
spoločnosti. Ďakujme nášmu trojjedinému Pánu 
Bohu za dar sviatosti Krstu svätého. 

Po službách Božích bola prislúžená sviatosť 
Večere Pánovej so spoveďou.

15. januára bola Druhá nedeľa po Zjave-
ní a mala tému Ježišova prítomnosť posväcuje 
domácnosť. Za základ kázne si brat farár M. Fin-
dra vybral text 2M 33,18-23. Povedal, že sme 
v ňom počuli veľmi mocné svedectvo Mojžiša 
o Božej svätosti a sláve, ktoré zažil v skalnej trh-
line. K nám sa Boh znížil v Pánovi Ježišovi Kris-
tovi. On bol zjavený, aby sme boli zachránení 
pre večnosť a to nás má inšpirovať, aby sme 
posväcovali naše domácnosti Božím konaním. 
Prvé bolo osobné zjavenie sa Boha človeku. 
Boží Syn, Pán Ježiš Kristus, osobne každého 

zachraňuje z hriechu a dáva mu nový život, čo 
je veľmi mocné pre naše spolužitie medzi naj-
bližšími. Druhé bolo zjavenie mocného Božieho 
mena, ktoré môžeme zvelebovať aj doma a to 
má dobre vplývať aj na naše okolie. A tretie boli 
samotné Božia sláva a svätosť. Aj keď sa ony iste 
nedejú medzi nami v plnosti – lebo to by sme 
už, pre našu hriešnosť, zahynuli – ale Pán Ježiš 
Kristus sa vždy dokazuje ako svätý a slávny, keď 
konáme dobrú a láskavú Božiu vôľu. Tešíme sa 
aj dnes, že Pán Ježiš si mocne posväcuje naše 
domácnosti cez nás nehodných Božích služob-
níkov, ktorých si našiel v tomto padlom svete. 
On pôsobí cez svoju cirkev na všeobecné po-
svätenie. Cez nás, ktorí Ho milujeme, zjavuje 
svoju slávu v domácnostiach i v iných našich 
vzťahoch.

ProChrist 2023/Pre Teba! bol v dňoch 22. 
až 25. januára. Toto známe evanjelizačné pod-
ujatie sa mohlo opäť konať po dvoch rokoch 
pandémie. Päť večerov hudby a slova z Domu 
kultúry v Liptovskom Mikuláši sa prostredníc-
tvom online vysielania dostalo na stovky ďalších 
prenosových miest – aj my sme ho takto mohli 
sledovať v našej zborovej miestnosti. Diváci boli 
postavení pred Zrkadlo života, ktoré pravdivo 
ukazuje akí naozaj sme, so všetkými slabosťami 
a zlyhaniami. A ukazuje tiež akí sme v očiach 
Boha. V tomto zvláštnom zrkadle sa zračí zmysel 
života cez jeho Darcu a témy piatich večerov 
vychádzali z Desatora. Moderovala dvojica Anna 
Belanji a Peter Mihoč. Ako hosť na otváracom 
večere vystúpila speváčka Sima Magušinová. 
Autorkou hymny podujatia bola Anna Belanji, 
farárka v Liptovskom Hrádku, speváčka a hu-
dobníčka: V zrkadle po stýkrát hľadať tvár. Pýtať 
sa, komu sa podobám. Koho tam vidieť mám? 
Zákon nás na chvíľu vyruší. Zápasiť s tým, čo je 
na duši. Láska to vytuší… Organizátori Pre Teba 
2023 boli VD ECAV a Občianske združenie Elpis. 

22. januára bola Tretia nedeľa po Zjavení, 
jej téma bola Dobrým premáhaj zlé a brat farár M. 
Findra si pre kázeň vybral biblický text R 1,13-17. 
V ňom sa môžeme a máme povzbudiť, aby sme 
dobrým premáhali čo je zlé. A v tom je pre nás 
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krásny vzor sám autor textu apoštol Pavol. Teší-
me sa, že Pán Ježiš si povoláva svojich služobní-
kov – teda i nás – a to skrze zvesť evanjelia. Preto 
sa ani my nehanbime ohlasovať evanjelium, lebo 
je mocou Božou na spasenie každému veriacemu 
v Pána Ježiša Krista. A ďalší dôvod na radosť je, 
že Kristovo povolanie za služobníkov pôsobí 
v ľudských životoch pravú vieru. Vieru, ktorá je 
úplne pasívna, teda plne sa spoliehajúca na Spa-
siteľa pri vyslobodení z hriechu a z moci satana. 
A rovnako aj vieru, ktorá je úplne aktívna konať 
skutky Božej lásky. A napokon vieme, že Božie 
povolanie do služby nás robí ochotných nad ľud-
skú mieru vykonať Božiu vôľu. Takto sa okolo 
nás môže dokazovať Kristovo premáhanie zlého 
dobrým Božím dielom.

Odpoludnia sa – v rámci tohtoročného Týž-
dňa modlitieb za jednotu kresťanov – konala 
pobožnosť v grécko-katolíckom Chráme sv. 
apoštolov Petra a Pavla. Biblický text na tento 
týždeň bol od proroka Izaiáša 1,17: Robte dobro, 
domáhajte sa práva.

Vo štvrtok 26. januára sme mali prvú toh-
toročnú KaMoS. Ďakovali sme Pánovi za mož-
nosť pre všetkých členov zboru stráviť príjemné 
stretnutie pri káve a rozhovoroch.

29. januára bola Posledná nedeľa po Zja-
vení a jej téma bola Ježišovo premenenie. Brat 
farár M. Findra kázal na biblický text Mt 17,1-
9. Evanjelista Matúš v ňom zaznamenal príbeh 
premenenia Pána Ježiša Krista na Hore preme-
nenia. V prvom rade sme si mohli uvedomiť, že 
On – rovnako ako svojich učeníkov – aj nás volá 
do samoty s Ním. Vážme si takéto volania, aby 
sme, v prvom rade, mohli lepšie poznávať aký 
je On vzácny Spasiteľ. A druhé, pre nás dôležité, 
je, že v stretnutí so svätým trojjediným Pánom 
Bohom zisťujeme akí sme hriešni. Pán Ježiš nás 
takto volá ku pokániu, pokoreniu sa a nájdeniu 
odpustenia. A napokon, v samote s Bohom, 
máme nádherné uistenie o Božom zmocnení. 
Duch Svätý nás naplní a my budeme môcť byť 
dobrí svedkovia o Božej milosti, či už slovom 
alebo skutkom. Jedinému Bohu, nášmu Pánovi 
Ježišovi, patrí vďaka.

5. februára bola Nedeľa Deviatnik/Septu-
agesima s témou Nezaslúžená milosť. Za základ 
kázne brat farár M. Findra vybral text Mt 9,9-13. 
Na úvod povedal, že je veľká Božia milosť, keď 
môžeme byť opäť na službách Božích a počúvať 
výklad Božieho slova, ktoré – oživené Duchom 
Svätým – má moc darovať nám vieru a tak nás 
zachrániť pre večný život. Počuli sme Matúšov 
osobný záznam o tom, ako ho Pán Ježiš zavolal 
a ako potom prišiel do jeho domu. Ako zásad-
né sme mohli pochopiť, že Pán Ježiš je láskavý 
Pán Boh, ktorý vidí nás ľudí a to v celej našej 
osobnosti. Vie o nás všetko. Náš vidiaci Kristus 
teda aj osobne s každým jedným z nás koná 
a túži nás zavolať do Božieho kráľovstva. Nám 
znie: „Vstaň, poď a nasleduj ma!“ Darom viery 
cez Ducha Svätého, sa nám dostáva nádherné 
privilégium nielen nasledovať Pána Ježiša, ale aj 
byť v Božej prítomnosti. On je s nami, ako keď 
s niekým stolujeme. Sme v prijatí, otvorenos-
ti, úprimnosti, spoločenstve. Ježišova reakcia 
na farizejov, ktorým sa nepáčilo stolovanie 
nášho Pána Ježiša s hriešnikmi, nás učí o Jeho 
milosrdenstve. Očakáva však, že aj my budeme 
milosrdní. A napokon sme rozmýšľali o Božom 
pohľade aj na tých akože spravodlivých a akože 
duchovne zdravých farizejoch. Pán Ježiš aj im 
chcel dať šancu pochopiť, že sú tiež hriešni, aby 
sa kajali a mohli byť zachránení pre Božie krá-
ľovstvo. Ďakujme Ježišovi, že nás ľudí dobre vidí 
a má pre nás hojnosť Božieho milosrdenstva.

12. februára bola Nedeľa po Deviatniku/
Sexagesima s témou Dar Božieho slova. Brat 
farár M. Findra kázal na biblický text Iz 55,6-12. 
Povedal, že táto nedeľa nám predstavila moc-
né Božie hovorenie. Pán Boh nás veľmi miluje 
a prihovára sa nám cez Písmo sväté. Božie ho-
vorenie je žehnajúce a dopadá do celého sveta 
ako dážď a sneh, ktoré zvlažujú krajinu. Pán Boh 
si mocne používa kresťanov a cirkev, aby všade 
prichádzalo Božie hovorenie. Božie hovorenie 
je životodarné, ako keď zem pod vlahou ožije. 
Pán Boh svojím slovom pôsobí hlavne život lás-
ky, dávania, dobrého slova, a mnohých iných 
duchovných darov. Ďalej povedal, že Božie 
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hovorenie presahuje naše obmedzené hriešne 
myšlienky a cesty a dáva nové smerovanie a pre-
mýšľanie z perspektívy večného a svätého Pána 
Ježiša Krista. A napokon, Božie hovorenie nás 
vedie k ustavičnému pokániu, aby sme opustili 
bezbožnosť a obrátili sa k nášmu Bohu, lebo 
On hojne odpúšťa a len tak môžeme dosiahnuť 
večný život. 

Po službách Božích bola prislúžená sviatosť 
Večere Pánovej so spoveďou.

19. februára bola Predpôstna nedeľa/Qu-
inquagesima s témou Dar Božej lásky. Pre ká-
zeň si brat farár M. Findra vybral biblický text 
L 17,5-10. Vychádzajúc z rozhovoru apoštolov 
s Pánom Ježišom sa dozvedáme, že náš cieľ je 
život vo večnosti a k tomu je potrebná viera – 
a to rovnako pre vodcov cirkvi aj pre jej členov. 
Viera je mocný hýbaťeľ pre naše skutky lásky. 
Aj všetky aktivity v minulom roku 2022 sme 
mohli konať len vo viere v nášho Spasiteľa (ako 
ich budeme hodnotiť na zborovom konvente 
po službách Božích). Pán Ježiš ďalej povzbudzu-
je učeníkov i nás ku ceste služby. Kým budeme 
v cirkvi, máme byť oddaní služobníci až dokiaľ 
si nás Pán zavolá posadiť sa ku stolu vo večnej 
blaženosti v nebeskej domovine. Brat farár po-
ďakoval za všetky minuloročné služby v našom 
zbore. Plnosť Božej milosti je to tretie čo očaká-
vame. Už v tomto časnom živote v cirkvi čiastoč-
ne zažívame plnosť večnosti; a to pri všetkých 
cirkevných stretnutiach, slávnostiach, poďa-
kovaniach... Pri tom všetkom zažívame Božie 
vedenie a sme vo vzťahu s naším Bohom. A to 
je predobraz plnosti, ktorá je pred nami vo več-
nosti. Keď dnes máme konvent, hľadíme na cieľ 
nášho života viery a snaženia sa v cirkvi – nie je 
to o vykázanej činnosti a hospodárskom výsled-
ku, ale o večnosti, kde bude naplnený náš život 
s Pánom Ježišom Kristom. Motivujme sa tým 
k službe Bohu aj v zbore, kde nás Duch Svätý 
postavil žiť. 

Po službách Božích sa konal výročný konvent 
matkocirkevný a konvent CZ ECAV Poprad.

22. februára bola streda Začiatok pôstu 
a mali sme večerné služby Božie. Brat farár M. 

Findra kázal na biblický text 1M 22,1-14. Na tejto 
pôstnej večierni nás viedol k objavovaniu ďalšie-
ho z mien nášho Boha, aby sme tak pokračovali 
v tom, čo sme začali počas adventných večierní. 
V prečítanom texte je ďalšie Božie meno Boh si 
vyhliadne. Vedie nás ku pokore a oslave nášho 
Boha, že On je ten, v rukách ktorého sú dejiny 
a beh sveta, že je to On, pred ktorého zrakom 
nie je nič skryté. Keď Abrahám mal obetovať 
syna Izáka, Boh zasiahol a vyhliadol si baránka 
v kroví, aby bol obetovaný za hriechy. My však 
cítime, že je to osobné aj pre nás hriešnych. Boh 
vie aj o nás, vie, že je potrebné aj nás zachrániť 
z hriechov. A tu sú zjavné asociácie s obeťou Bo-
žieho Syna, Pána Ježiša Krista, za naše hriechy. 
V tomto prípade Bohom vyhliadnutý obetný 
baránok bol Pán Ježiš Kristus, na golgotskom 
kríži zabitý Spasiteľ všetkých hriešnikov. Baránok 
Boží, ako ho označil Ján Krstiteľ, sa vzdal svojej 
božskosti a zomrel potupnou smrťou, aby nám 
zabezpečil život vo večnosti.

Vo štvrtok 23. februára sme sa opäť tešili 
z bratsko-sesterského spoločenstva v KaMoS 
pri dobrej káve a príjemných rozhovoroch.

26. februára bola Prvá pôstna nedeľa/
Invocavit a mala tému Boj s pokušeniami. Brat 
farár M. Findra si pre kázeň vybral biblický text 
Jb 2,1-13. Na úvod povedal, že Boh o všetkom 
vie, vstupuje do našich životov aby nás chránil 
pred pokušeniami a trápením. Na základe prí-
behu Jóba vidíme tri oblasti, cez ktoré sa satan 
pokúšal vplývať na to, aby sa Jób sprotivil Bohu. 
Jób mal peknú rodinu, ale nepodľahol satanov-
mu pokúšaniu postaviť sa proti Bohu. Ako sme 
na tom my, keď aj v našej kresťanskej rodine prí-
de trápenie? Jób nám ukázal, že treba zostať ver-
ný Bohu za každých okolností. Tak aj my prosme 
Ducha Svätého, aby nám dal silu vydržať, aby nás 
diabol nepremohol. Ďalej aj cez majetok môže 
prísť pokušenie pre ľudí. Keď Jób stratil všetok 
majetok, nezlorečil Bohu; reagoval vetou: Boh mi 
všetko dal a má právo aj vziať čo je Jeho. Majetok 
je trápenie aj v tom zmysle, že vedie ku lako-
mosti a závisti voči tým, čo majú viac a môže sa 
to stupňovať aj ku náklonnosti kradnúť. Majetok 
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máme od Pána preto, aby sme ho dobre spravo-
vali a poslúžili ním na dobré Božie ciele. Keďže 
satan nemal dovolené Jóbovi zobrať život, tak 
mu zobral zdravie. Ranil ho hroznou chorobou 
a jeho žena mu navrhla zlorečiť Bohu a zomrieť. 
Aj priatelia tvrdili, že Jób určite zhrešil. Jób zostal 
verne v poslušnosti Bohu, lebo vedel, že Boh 

je všemocný a zvrchovaný a je Pán aj nad sata-
nom. Príbeh Jóba – i mnohých ďalších a najmä 
Pána Ježiša – ukazuje, že na tomto svete žijeme 
životom kríža, nie životom blahobytu. V Jóbovi 
máme vzor spoľahnutia sa na milujúceho Boha 
za všetkých okolností. 

Ekumenická pobožnosť
 Zuzana Hybenová

Tradičný Týždeň modlitieb za jednotu kresťa-
nov sa na severnej pologuli koná v dňoch 18. 
– 25. januára. Tieto dni navrhol Paul Wattson 
tak, aby modlitby prebiehali v dňoch medzi 
sviatkami sv. Petra (Katedra) a sv. 
Pavla (Obrátenie), čo im dodáva 
symbolický význam.

Tento rok bol Týždeň modli-
tieb za jednotu kresťanov v du-
chu odkazu z Izaiáša 1,17 „Rob-
te dobre, domáhajte sa práva.“ 
Celý biblický text z Iz 1,12-19 
mal účastníkov modlitieb, zhro-
maždení i bohoslužieb motivo-
vať k tomu, aby sme dokázali 
pomáhať blížnym v ich neľahkej 
osobnej situácii.

Ekumenická pobožnosť v Po-
prade sa konala v nedeľu 23. januára v gréc-
ko-katolíckom Kostole svätých Petra a Pavla. Té-
mou pobožnosti bol biblický text z Iz 1,17 ako 
je spomenutý vyššie.

Predstavitelia kresťanských cirkví a spoločen-
stiev prišli do chrámu v sprievode. Priniesli Bib-
liu, ktorú položili na pripravený stolík a na sviet-
niku pred ním každý duchovný zapálil sviečku.

Pobožnosť začal, a aj v priebehu pobožnosti 
viackrát spieval, domáci chrámový spevokol. 
Tiež poslúžil spevokol Cantus Cordus pri rím-
sko-katolíckom Kostole svätých Cyrila a Metoda. 
Spievali po latinsky, ale slovenský názov bol 
vždy oznámený: Príď Duchu Svätý; Daruj nám 
pokoj a iné.

Pobožnosť viedol brat farár grécko-kato-
líckej farnosti. Pri čítaní textov z Božieho slova 
sa vystriedali všetci dvanásti zúčastnení farári 
a kazatelia prítomní na pobožnosti.

Anton Lisík, z rímsko-katolíckej farnosti Strá-
že pod Tatrami, predniesol príhovor na text Iz 

1,17 „Učte sa dobre robiť a hľa-
dajte právo a spravodlivosť“. Boh 
sám je dobro a my chceme byť 
bližšie v dobrom Bohu. Máme 
hľadať spravodlivosť a svedčiť 
o nej aj iným ľuďom skutkami. 
Pán nás volá a my môžeme od-
povedať na Jeho volanie. Môže-
me si uvedomovať potrebu spo-
ločenstva. Spoločenstvo má byť 
nielen spoločenstvo s Bohom, 
ale aj so všetkými prítomnými. 
Sme Boží a patríme Bohu. Jed-
nota sa ťažko hľadá, ale je veľmi 

dôležitá. Nakoniec povzbudil k jednote a kona-
niu dobrých skutkov. Vyzval prítomných dať si 
bozk pokoja – podanie rúk.

Potom chrámový spevokol zaspieval pieseň 
Daruj nám pokoj a nasledovali modlitby laikov 
všetkých cirkví. Modlitebníci najprv položili 
na stôl k Biblii kameň a potom sa pomodlili. 
Končili vždy prosbou: Prosíme Ťa, vypočuj nás 
a zmiluj sa! Prítomní trikrát opakovali prosbu: 
Pane zmiluj sa!

Po spoločnej modlitbe Otče náš bola pobož-
nosť ukončená a prítomní boli pozvaní k pri-
pravenému spoločnému posedeniu. Prosme 
aj v súkromí o Božie zmilovanie v tejto ťažkej 
dobe.
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Národný týždeň manželstva v našom zbore
 Michal Findra, zborový farár

V dňoch 12. až 19. februára sme na celom 
Slovensku mali Národný týždeň manželstva s té-
mou Odkaz. 

Bol uvedený takýmito myšlienkami: Do rôz-
nych nádob ľudia odnepamäti vkladali odkazy, 
ktoré považovali za mimoriadne dôležité a dú-
fali, že sa dostanú k ďalším. A naopak tí, čo sa 
k takémuto odkazu dostali, s napätím odhaľo-
vali správu, ktorú zanechal niekto pred nimi. 
Podobne ako stroskotanci oznamovali správou 
vo fľaši vonkajšiemu svetu, čo sa im prihodilo 
a čo potrebujú, aj o manželstve „pláva“ okolo 
nás množstvo odkazov. Niektoré odkazy za-
nechávajú predchádzajúce generácie, niektoré 
celebrity, odborníci, naši priatelia, kultúra, v kto-
rej žijeme... Niektoré odkazy nám v manželskom 
spolužití pomáhajú, iné ho naopak komplikujú. 
A takisto my sami – hoci nie vždy vedome – vy-
sielame „živé správy“ o manželstve. Niekedy 
tým, čomu o manželstve veríme a ako o ňom 
hovoríme, inokedy tým, ako svoj manželský ži-
vot žijeme.

Aj v našom zbore sme sa stretli k požehnaniu 
manželstiev a to 19. februára o 15:00 h v našom 
kostole. Stretli sme sa tri manželské páry a za-
čali sme spevom piesne Šla svetom láska nebes-
ká z nášho spevníka. Potom sme sa pomodlili 
a prečítali Božie slovo Mt 19,1-8. 

Čítanie životného príbehu manželov Gilha-
movcov z knihy Celoživotná záruka nás motivo-
valo nechávať si v manželstvách odkazy lásky. 
Dozvedeli sme sa o dlhom spoločnom trápení, 
keď sa manžel správal ako kontrolór s červenou 
ceruzkou a manželka sa snažila naplniť všetky 
jeho očakávania. Po rokoch však Pán Ježiš zme-
nil ich životy a manžel sa naučil milovať svoju 
manželku bez podmienok a rád jej prinášal 
drobné darčeky ako prejav vďaky. Manželka 
bola vyslobodená z povinností za každú cenu 
splniť manželove požiadavky a začala sa rada 
starať o domácnosť – nie z donútenia, ale z lásky 
k manželovi. Po prečítaní príbehu sme potom 
pokľakli k oltáru a prijali požehnanie. Záver 
v kostole bola modlitba Otčenáš a spev piesne 
Za ruku veď ma, Pane.

Náš program pokračoval ešte v zborovej 
miestnosti, kde sme mali čas na rozhovory, čaj 
a malé občerstvenie. Tiež sme si pozreli niekoľ-
ko krátkych videoukážok zo stránky Národného 
týždňa manželstva, ktoré nám aj trochu vtipným 
spôsobom ukazovali ako môže prísť k napätiu 
v komunikácii medzi manželmi a ako to môže 
byť inak.

Prajem všetkým manželstvám, aby si man-
želia medzi sebou vedeli dávať drobné odkazy 
Božej nezištnej lásky a tak sa posilňovali vo vzá-
jomnej vernosti a boli potešením pre svoju ro-
dinu, cirkevný zbor i spoločnosť.

Ježiš Kristus zomrel aj za mňa
 Elena Bakurová

Tesne po skončení vojny, ako päťročná, som 
začala chodiť s rodičmi do kostola. Môj otec 

zastával funkciu dozorcu v našom cirkevnom 
zbore. Na službách Božích som všetkému ne-
rozumela, ale veľmi rada som spievala nábož-
né piesne. Texty piesní boli v kralickej češtine 
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a pamätám si ich takto dodnes. Čas ubiehal a ja 
som chodila na náboženskú výchovu a potom 
na konfirmačnú prípravu. 

Keď som bola stredoškoláčka, zmenili sa časy 
a zakazovali nám chodiť do kostola. Po čase som 
si tak odvykla, že mi vôbec nechýbalo – ale ani 
mnohým okolo mňa – počúvať a čítať Božie slo-
vo. A toto trvalo neuveriteľných 30 rokov.

Zmenu sme všetci zažili po r. 1989 a, vďa-
ka Bohu, už prestali tlaky a prenasledovanie 
pre vieru. Keď to už bolo možné, spolu s man-
želom sme sa zúčastnili jedného kresťanského 
stretnutia. Naša viera sa opäť rozhorela, Pánovi 
Ježišovi Kristovi sme vtedy otvorili svoje srd-
cia. Ja som pochopila že On zomrel na kríži aj 
za mňa a na tretí deň vstal z mŕtvych, aby som 
aj ja mohla žiť večne. Začala som viac čítať Bibliu 
a chodiť do spoločenstva veriacich. Urobila som 
pokánie za tie zameškané roky a Duch Svätý 
mi zjavil aj to, že Pán ma miloval aj v tom čase 

a vedel, že sa k Nemu vrátim, že má so mnou 
nejaké plány. Napríklad spievať Mu na slávu, 
modliť sa a svedčiť o Jeho skutkoch. Nie vždy 
sa to darí, ale ja viem, že viera je dar a že kto ho 
dostane, je šťastný.

Podstata kresťanského obrátenia je stotož-
nenie sa s Kristom v jeho smrti na kríži, čo si 
každoročne pripomíname i v čítaní Pašií. Keď to 
prežívame s vierou, umierame spolu s Ním sta-
rému životu a hriechu a spolu s Ním vstávame 
z mŕtvych k novému životu. Kto to porozumie 
a začne takto žiť, zažije skutočné kresťanstvo 
a nový život v Božej láske a víťazstve.

Prajem nám všetkým, aby sme čo najviac 
zažili tú skutočnú Božiu lásku, ktorá je úžasná. 
V týchto časoch ju potrebujeme najviac, keď 
vidíme a cítime, čo sa deje okolo nás. Držme sa 
pravdy zvestovanej v Písme, aby sme ju pozna-
li, lebo len pravda nás vyslobodí a tak získame 
Boží pokoj.

O financiách v cirkvi
  Z rokovaní presbyterstiev CZ zostavil 
Michal Findra

Na zasadnutiach presbyterstva nášho cirkev-
ného zboru sa už od roku 2021 intenzívnejšie 
venujeme Fondu finančného zabezpečenia, ktorý 
ECAV zriadila cirkevným ústavným Zákonom č. 
2/2020 o finančnom zabezpečení. Na základe toh-
to zákona bol vypracovaný štatút Fondu finanč-
ného zabezpečenia (FFZ) a tým daný aj spôsob 
financovania úloh, ktoré má ECAV zabezpečovať 
z úrovne generálneho biskupského úradu. Pro-
striedky FFZ môžu byť použité na tieto účely: 
platy duchovných, ostatné osobné náklady du-
chovných a výdavky na celocirkevné programy.

Na základe rozpočtu a upravených platových 
tabuliek pre duchovných, dostali cirkevné zbory 
listy s požiadavkou na napĺňanie tohto fondu. 
Výška príspevku je závislá od troch faktorov, 
ktorými sú: aktuálne platná výška minimálnej 
mzdy, počet členov cirkevného zboru a počet 

systematizovaných miest duchovných v danom 
zbore. 

Počas našich presbyterstiev sme sa venovali 
najmä výške príspevku pre náš zbor v porov-
naní so spätnou návratnosťou cez príplatok 
pre zborového farára. Vyšlo nám, že náš zbor sa 
solidárne podieľa na dofinancovaní ešte cca 1,5 
ďalšieho farára. Ak vezmeme do úvahy fakt, že 
máme neobsadené miesto zborového kaplána, 
tak ‚niečo málo‘ pomáhame iným zborom, ktoré 
majú málo členov. 

V r. 2021 bol náš zbor schopný zaplatiť len 
časť určeného príspevku do FFZ, ale v r. 2022 sa 
nám podarilo zaplatiť celú určenú sumu.

Členovia presbyterstva CZ uvažovali – aj z dô-
vodu úhrady platieb do FFZ – písomne osloviť 
tých členov nášho zboru, ktorí neprispievajú, či 
zabúdajú prispievať, na život zboru úhradou cir-
kevného príspevku (CP). Takýchto je cca 20 – 25 
% z počtu členov zboru. Zvažovali sme možnosť 
poslať im list s prosbou o úhradu dlžného CP 
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alebo odhlásenie sa z evidencie členov zboru 
(aby sme za neplatiacich nemuseli odvádzať 
platby na seniorát, dištrikt aj ‚generálnu‘ cirkev).

Zhodli sme sa však, že chceme a budeme 
tieto veci vysvetľovať cez stránky nášho Zbo-
rového listu a pre všetkých členov pripravíme 
letáčik o fungovaní a aktivitách zboru a pridáme 
aj prosbu o intenzívnejšiu finančnú podporu.

Na zasadnutiach presbyterstva sme sa zaobe-
rali aj znením textu o CP a členstve v cirkevnom 
zbore. Niektoré myšlienky uvádzam: – Cirkev žije 
z rôznych príspevkov: cirkevné príspevky členov, 
ofery, milodary (pravidelné príspevky v hoto-
vosti či z bankového účtu), výnosy, nájomné, 
dary, poručníctvo, a pod. – Cirkevný príspevok, 
podľa § 9 Cirkevného zákona 2/1999, je povinný 
pre každého člena cirkvi. Členom cirkvi sa stáva 
každý, kto sa dal v tejto cirkvi pokrstiť a plní si 
povinnosti člena. – Výšku cirkevného príspev-
ku určuje zborový konvent a treba ho uhradiť 
do 31. decembra bežného roka. – Cirkevný prí-
spevok v našom zbore pre rok 2023 je 11,00 € 
za každú pokrstenú osobu. Postupne sa bude 
každý rok zvyšovať až na sumu 15,00 €.

V súčasnosti sa ukazuje, že fungovanie cirkvi 
– pre svojich členov i pre misiu v okolí – môže 
byť požehnané, keď sa, hoci aj menšia, skupina 
ľudí rozhodne robiť veci vážne a odvážne. Keď 
sa aktivity začnú financovať z vlastných peňa-
zí. Výsledok je potom v množstve požehnanej 
práce – i tej misijnej. Stále sú však financované 
z pravidelných malých darov mnohých ľudí, ktorí 
sa pre túto prácu spojili.

Keď je na Slovensku niekedy niečo financova-
né s pomocou zahraničných organizácií, zvyčaj-
ne to nie je z nadbytku peňazí bohatých ľudí, ale 

z darov bežných ľudí akí sme aj my. Sú to ľudia, 
ktorí chodia každý deň do práce, ktorí majú nie-
kedy dosť a niekedy menej financií. Majú však 
srdcia horiace živou vierou. A tá viac obľubuje 
skutočné činy ako slová.

Každý sme iste neraz riešili otázku, či dať dar 
alebo nie. Všetci to poznáme: pomôcť chceme 
vždy, ale často zostane len pri chcení. Nie kaž-
dý mesiac nám peniaze vychádzajú tak, ako by 
mali. Ale, dá sa to vyriešiť a mnohí tak urobili: 
zašli do banky a zadali trvalé príkazy na úhradu. 
Hoci tie peniaze nemá človek pre seba, teší ho 
však, že sú použité na šírenie Božieho kráľovstva 
tam, kde to treba. V Biblii sa píše, že blahoslave-
nejšie je dávať ako brať! Niekedy je však ‚také 
ťažké‘ prejsť od slov a myšlienok ku skutočnému 
skutku...

Milá sestra, milý brat, veríme že viery – ktorá 
nie je len o pekných slovách a plánoch – je aj 
v nás dosť. Veríme, že taká viera je aj vo vašom 
srdci a že využijete/realizujete možnosť pod-
poriť prácu nášho cirkevného zboru – hoci aj 
malou, ale pravidelnou sumou s využitím trva-
lého príkazu z bankového účtu. Rieka a more sú 
vytvorené z množstva malých kvapiek. Prispej-
me svojou kvapkou k tomu, aby našou cirkvou 
i naším zborom tiekol prúd evanjelia, z ktorého 
sa môže napiť každý.

Sme vďační Pánovi za to, že mu môžeme 
v toľkých oblastiach slúžiť. Sme vďační za všet-
kých, ktorí podporili a podporia našu prácu 
ako spolupracovníci na Božej vinici. Pripojte sa 
k nám aj týmto spôsobom, aby sme spoločne 
šírili evanjelium, lebo jedine ono skutočne mení 
životy ľudí.

Rozhovor o Ukrajine s bratom Lukášom Mlynárikom
 zhováral sa Michal Findra

Prečo ste sa rozhodli, že poslúžite Ukrajin-
com po vypuknutí vojny?

Spolu s manželkou Luckou sme sa modlili, 

a prišlo nám to také automatické. Bývame v zbo-
rových priestoroch a dole bolo voľné, a keď by 
bola aj ochota zo strany zboru, tak prečo neo-
tvoriť tieto priestory pre ľudí, ktorí nemajú teraz 
strechu nad hlavou.
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Ako sa k tejto výzve postavil zbor?
Bol som veľmi povzbudený. Bolo presbyter-

stvo v Stážach, kde som predložil požiadavku 
na túto službu, a videl som pozitívnu reak-
ciu. Pán Boh každého stvoril a zasial mu lásku 
do srdca, a pri takýchto vypätých situáciách vid-
no ten Boží ľud. Ľudia teda ochotne doniesli čo 
bolo na začiatok potrebné: postele, mikrovlnku, 
chladničku, ... Bolo vidieť v tom jednotu cirkvi. 
Milo ma to povzbudilo.
Aká skupina ľudí prišla ku vám?

Bolo to nad naše očakávanie. Keď sme sa 
modlili s manželkou Luckou, tak sme si pred-
stavovali, že prídu jedna dve mamy s deťmi. 
A hlavne sme sa modlili, aby si naše deti rozu-
meli s ich deťmi. Keď však prosíme, Pán Ježiš 
dáva nad naše očakávanie, a tak k nám prišli 
krásni ľudia – ženy, ktoré si prešli ťažkým živo-
tom, nielen počas vojny, ale ja preto, lebo sa im 
narodili postihnuté deti a zostali na vozíkoch. 
Bola to taká milosť, že Stráže sú bezbariérové 
a že tam vedeli fungovať aj s vozíkmi. Dá sa po-
vedať, že k nám prišla akoby rodina. Tie vzťahy, 
ktoré sme naviazali, v nich sa nám stali akoby 
takými mamami. Pokorné nádherné ženy. Prišli 
tri rodiny s postihnutými deťmi.
Teraz sú už tieto rodiny na Ukrajine. Tieto 
vzťahy pretrvávajú?

Áno pokračujú, a vnímam to cez milosť Pána 
Ježiša Krista, lebo On začne vzťahy a vzťahy pre-
trvajú večnosť. Však vo večnosti s kým budeme 
pri Kristovi? Len s tými, ktorých sme poznali tu 
na tejto zemi. Tak dáko si to predstavujem. Áno, 
vzťahy pretrvávajú. Voláme si spolu, aj teraz 
nedávno sme volali. Majú sa v rámci možností 
dobre. Tieto ženy neboli frfľajúce.
Kde žijú v Ukrajine a ako to tam teraz je?

Žijú v Belej Cerkvi. Boli sme prekvapení, keď 
sa Ira vrátila ako prvá s Andrejom a po dvoch 
týždňoch nám ukazovala, že tam takých 300 
m od ich bytovky padla raketa. Napriek tomu 
zostali tam, už ich to ťahalo domov. Je to ich do-
mov. Tu boli na určitý čas, kým sa to dáko neupo-
kojí. Možno išlo o upokojenie ich srdca a mysle. 
V Belej Cerkvi to vyzerá, by som povedal, celkom 

dobre, až na tie výpadky elektriny.
Ty si tam bol?

Áno
Ako si to ty vnímal?

Vnímal som to tak, že vojna je hneď tu za hra-
nicou. Cítiť to kvôli tým výpadkom elektriny. Či 
už Užhorod, Mukačevo, človek ide a tie mestá 
sú zhasnuté. Ide sa cez tmavú krajinu. Kvôli vý-
padkom elektriny nenabehnú kolte na kúrenie 
a nemajú teplo. Ako sme išli cez mestá videli 
sme cintoríny zaplavené novými hrobmi, na kto-
rých sú ukrajinské vlajky. Dennodenne zomie-
rajú mladí chlapci a chlapi. Vojna je ozaj hneď 
za hranicami. 
Prečo ste boli na Ukrajine?

Bola to dohoda v rámci tímu, čo slúži Ukrajin-
com – Vladko Maťaš z Centra vo Veľkom Slavko-
ve, a chlapci, čo tam slúžia: Michal a ďalší. Bolo 
auto. Bola túžba. Modlili sme sa za to, či tam 
nezaniesť dáke veci. Potom ešte aj Scott, kto-
rý ako americký misionár pôsobí v Belej Cerkvi 
a bol na čas zo čiastku vojny vo Veľkom Slavko-
ve, tak písal Vladkovi, že či nevieme zohnať dáke 
veci – elektrocentrály a potraviny, ktoré mali ísť 
primárne na frontovú líniu. Tento tovar sme tam 
doviezli a prišlo nám to veľmi adresné. Je taká 
skúsenosť, že pri veľkých zbierkach sa to môže 
stratiť, ale tu to tak nebolo. Máme skúsenosť, že 
tieto veci odišli priamo na frontovú líniu v ob-
lasti Bachmutu. 
Vy ste to tam neviezli?

Nie. Odovzdali sme to v Belej Cerkvi Olegovi, 
čo rieši vnútornú humanitárnu pomoc. A náš 
kamarát Mišo išiel s ním. Priamo k frontovej línii.
Aký mal z toho „ zážitok“?

Veľmi sa ho to osobne dotklo. Človek plače 
s tými ľuďmi. Ľudia si tam zažili tie hrôzy voj-
ny. Ženy tam ukazovali fotky mužov, ktorých 
zastrelili ruskí vojaci na ulici, keď išli kúpiť po-
traviny. Prehádzalo mu to hodnoty. Je to tam 
veľmi ťažké, že sa to nedá ani veľmi vypove-
dať. Napriek tomu, že sa majú veľmi ťažko, tak, 
osobne svedčí Mišo, že sú tam veľmi pokorní 
ľudia. Nehundrú, ale dennodenne sa stretáva-
jú na modlitbách. Modlia sa, povzbudzujú sa 
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Božím slovom. Pán Ježiš im dáva väčšie vedo-
mie, než to čo vidia.
A teraz v tej službe u vás máte iných ľudí? 
Ako je to mentálne i vás?

Je to také dobré až požehnané. Máme tam 
teraz dá sa povedať tri rodiny. Jednu ženu Ta-
tianu so synom Viktorom, ktorý chodí na gym-
názium. Potom Zinu s dcérkou Dášenkou, ktorá 
má downov syndróm. A ešte tam je Ula, ktorá je 
sama a je z Charkovskej oblasti. Veľmi dobre si 
tam nažívajú. Skromne a sú vďační.
Sú teraz nejaké výzvy, že by bolo potreb-
né v niečom pomôcť, či už v Strážach alebo 
v rámci celej služby?

Je rozmýšľanie, že sa pôjde znovu na Ukra-
jinu zaviesť veci. Konkrétne asi koncom marca. 

Chceme viesť hlavne potraviny. S tým, že po-
sledné dva týždne im už nevypadáva elektrina. 
Poliaci tam cez nejaký projekt natiahli nejakú 
vetvu z Rumunska. Je to veľké požehnanie 
pre tamojších ľudí. Na frontovej línii chýba-
jú potraviny. Ľudia niekedy doslova hladujú. 
V tých miestach nefunguje nič. Niekedy cestujú 
hlavne mladí možno až 40 km za potravinami 
do najbližšieho obchodu. Tam kde boli vytlače-
ní ruskí vojaci, tam sa postupne ľudia vracajú 
do svojich domovov. Je to pomalé. Postupne 
si opravujú domy. S tým súvisí, čo veľmi po-
trebujú, a to je pur pena na tie drobné opravy. 
Na Ukrajine je jej málo.

Ďakujem za rozhovor.

Tridsať rokov Slovenskej republiky
 Zdroj: EPST 2/2023

Prvého januára 1993 sa Československá 
republika rozdelila na dve samostatné repub-
liky vedľa seba a tak sme susedia so spoločnou 
hranicou, spoločnou minulosťou a množstvom 
kultúrnych a rodinných väzieb.

Redaktorka Ivana Damankošová položila 
štyrom evanjelikom otázky: V čom sme sa ako 
spoločnosť posunuli? Sme úspešná krajina alebo 
stále zápasíme o základné hodnoty demokracie 
a slobody? Brat Július Filo, emeritný generálny 
biskup ECAV, odpovedal: „Počas tých tridsia-
tich rokov dochádzalo k zvýrazneniu viacerých 
kontrastov, ale objavovala sa ochota tolerovať 
sa navzájom a tvorili sa platformy spolupráce 
ľudí dobrej vôle. Budem to ilustrovať na troch 
príkladoch. Ekuména je svetlo pre slovenskú 
spoločnosť. Kresťania sa spoločne pokúšali 
pomenovať a vysvetliť chyby z minulosti, ale 
najmä prekonať ich vzájomnou úctou. Ľudia 
dnes potrebujú vidieť, že sme spojení Kris-
tovou láskou. Keď SR vstupovala do EÚ, naša 
ECAV pozvala ostatné cirkvi k ekumenickej 
bohoslužbe Podeľme sa o svoje duchovné dary 

v Európskej únii do Veľkého kostola v Bratislave. 
Pre mňa to bol jeden z vrcholov mojej služby 
Pánovi, keď kresťanské cirkvi, spolu s ústav-
nými činiteľmi, v zaplnenom chráme prosili 
o požehnanie!“

Na otázku, či si dokážeme udržať radosť 
z demokracie a spolupráce, brat Július Filo od-
povedal: „Spomínam si s vďakou na obdobia, 
keď sme, napríklad na synode, mali dosť času 
jeden pre druhého. Všetky otázky sa najprv 
riešili v synodálnych výboroch, aby sa čím via-
cerí delegáti mohli zapojiť do tvorby riešení. 
Osobná komunikácia umožnila pochopenie 
kontrastov a hľadanie spoločných riešení.“

Na tému účasti kresťanov v politike sa brat 
emeritný biskup vyjadril: „Kresťania, spolu 
s ľuďmi dobrej vôle, majú poverenie od Pána 
cirkvi byť soľou a svetlom sveta. Náročnosť 
problémov síce vytvára obavy zo zlyhania 
a neľútostná kritika i spochybňovanie dobrých 
úmyslov odrádza mnohých, predsa je ohrom-
né, že počas tých 30 rokov, sa mnohí kresťania 
dali pozvať ku spolupráci pre spoločné dobro 
a blaho našej krajiny verejnou službou.“
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Úloha kresťana v dnešnej spoločnosti
 Miroslav Maťo, EPST 2/2023

V súčasnosti prežívame veľmi veľa nepokoj-
ných chvíľ. Nepokojom nás napĺňajú rôzne veci: 
osobné skúsenosti, zlyhanie v práci, vo vzťa-
hoch ale aj v komunitách, či politická nestabilita, 
energetická kríza, vojny. Pýtame sa čo máme, 
my kresťania, robiť v dobe ako je táto?

Ak nazrieme do dejín Božieho ľudu aj tie 
sú plné nepokojných chvíľ. Ak by sme nazreli 
do obdobia života Pána Ježiša a hľadali odpo-
veď na otázku čo robiť v dnešnej spoločnosti, 
v ktorej prekvitá nenávisť a zloba, tak by sme 
u Neho nevideli rebéliu proti kráľovi ani voči 
cudzej mocnosti rímskeho impéria. A ak bol 
niekedy kritický, tak najmä vtedy, keď sa stretol 
s falošnosťou a pokrytectvom tých, ktorí o sebe 
tvrdili, že sú zbožní a pritom ich konanie bolo 
hriešne. V mnohých situáciách Ho však stretá-
vame ako toho, ktorý sa pred davom utiahol 
do samoty.

A toto potrebujeme aj my. Nie aby sme sa 
izolovali od spoločnosti, ale aby sme pomohli 
spoločnosti. A to tak, ako to robil i Ježiš. Vieme, 
že Pán Ježiš v samote čerpal silu a múdrosť 
v modlitbách a v nich prosil aj za ostatných. 

A potom medzi ľudí aj išiel. Chodil po uliciach, 
prišiel na svadby a slávnosti, bolo Ho vídať chrá-
me. Šiel do domov predstavených, ale navštívil 
aj hriešnych.

Apoštol Pavol, vo svojom liste Timotejovi, 
tiež dáva jasné inštrukcie o tom, akú úlohu má 
kresťan v dnešnej spoločnosti, aby aj dnešný 
svet mohol byť svet pokoja a radosti. Hovorí 
jasne: Predovšetkým teda napomínam, aby sa 
konali prosby, modlitby, príhovory a ďakovania 
za všetkých ľudí, za kráľov a za všetkých vysoko 
postavených, aby sme tichým a pokojným životom 
žili v úplnej pobožnosti a statočnosti (1 Tim 2,1-4).

Kedy si sa naposledy modlil/modlila, pri-
hováral/prihovárala, prosil/prosila, či dokon-
ca ďakoval/ďakovala za ľudí vo svojom okolí, 
za prezidentku, premiéra, ministrov, biskupov, 
starostov, či svojho farára? Namiesto zdieľania 
nenávisti na sociálnych sieťach alebo na ulici 
pred domom, zlož ruky v modlitbe a pros, pri-
hováraj sa, ďakuj. Ak chceš niečo zmeniť k lep-
šiemu, toto je cesta, ktorá prinesie pokoj aj tebe.

Apoštol Pavol nás takto napomína, lebo i Pán 
Boh túži po tom, aby všetci ľudia boli spasení 
a poznali pravdu. O to sa usiluj, lebo to je dobré 
a príjemné pred naším Spasiteľom.

Na deň Zvestovania narodenia Krista Pána Márii
 EPST 14-15/2009

Už zosnulá sestra farárka Zuzana Štanclová 
vysvetľovala ženám čo znamená pre evanjelikov 
a. v. 25. marec, ktorý je pomenovaný ako Zvesto-
vanie narodenia Krista Pána Márii. Tento deň bol 
v minulosti sviatočný ako jediný tzv. mariánsky 
sviatok. Keďže niektorým ženám sa nepáčilo, 
že vyzdvihuje Máriu, osvetlila bližšie podstatu 
tohto sviatku.

Deň zvestovania Panne Márii, tak má Dr. Mar-
tin Luther nadpísanú kázeň v Domovej postile 
z r. 1544. Pravda je, že dnes sú v kresťanských 

cirkvách rôzne postoje k uctievaniu Márie – 
zbožňovanie Márie, nepoškvrnené počatie 
bez hriechu, orodovníčka, kráľovná nebies 
a zeme, na nebo vzatá, svätá a podobne.

Naša evanjelická a. v. cirkev si ju váži ako matku 
Pána Ježiša a ani v tento deň ju neuctievame, ale 
pripomíname si prvú zvesť o narodení Pána Ježiša. 
Podľa Biblie aj ona sa cítila byť hriešna pred Bo-
hom. Zľakla sa, keď jej anjel povedal: Buď pozdra-
vená milosťou obdarená, Pán s tebou, blahoslavená 
medzi ženami. Ona, zarazená jeho rečou, premýš-
ľala, aký je to pozdrav. Ale anjel jej povedal: Neboj 
sa, Mária, lebo si našla milosť u Boha. (L 1,28-31)
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Uverila Božiemu poslovi a jej príbuzná Alžbe-
ta jej povedala: Blahoslavená, ktorá uverila, čo 
jej povedal Pán. (L 1,45) Na slová anjela Mária 
odpovedala: Som služobnica Pánova, staň sa mi 
podľa tvojho slova (L 1,38). Blahoslavenou sa sta-
la pre svoju pokornú vieru.

V tento deň Zvestovania narodenia Krista 
Pána neoslavujeme Máriu a ani sa k nej ne-
modlíme, ale pripomíname si veľké zasľúbenie: 
príchod Pána Ježiša Krista, nášho Spasiteľa. 
Nepripomíname si Ho však iba v tento deň, ale 
oslavujeme a ďakujeme mu každý deň, tak ako 
píše aj apoštol Pavol: Nepochybne, veľké je tajom-
stvo zbožnosti: Zjavený bol v tele, ospravedlnený 
v Duchu, videný anjelmi, hlásaný medzi pohanmi, 
vierou prijatý vo svete a v sláve vzatý hore (1Tim 
3,16).

Pripomínajme si: Verím v Ježiša Krista, Syna 
Jeho jediného, Pána nášho, ktorý sa počal z Ducha 
Svätého, narodil sa z Márie Panny.

Reformátor Luther končí kázeň v tento vý-
znamný deň slovami: Preto sme povinní ďakovať 
Bohu za tento deň, za tú milosť a dar, že nás do ta-
kej veľkej lásky i vysokej cti postavil a Jeho Syn sa 
človekom stal. Túto milosť dosahujeme dnes aj my 
a máme ďakovať za to, že On naše nečisté nesväté 
narodenie zrušil a to požehnanie nám všetkým 
priniesol, že skrze Neho budeme svätí a spase-
ní. K tomu nám slúži Jeho drahé Slovo, velebné 
sviatosti Krst svätý a Večera Pánova so spoveďou. 
Nech do nášho srdca zošle milostivý Boh, náš Otec, 
svojho Ducha Svätého, aby sme tomu verili a skrze 
to boli spasení pre večnosť. Amen.

A tak vyznávajme nábožne slovami básnika 
Jána Chalupku: Čo Mária Panna z moci nášho 
Pána – vo viere si istá, že počala Krista – spievala 
s radosťou; to i v našich srdciach zaznej s úprim-
nosťou. Duša mi velebí Pána Boha v nebi za milosť 
zjavenú, za radosť mi danú, že mi poníženie, z daru 
Jeho lásky, slúži na spasenie (ES 7,1-2).

Najväčšie víťazstvo
 Július Filo st., EPST 15-16/2003

Veľká noc – slávnosť Kristovho vzkriesenia je 
najpôvodnejšia, kresťania ju slávia už od 2. stor. 
To svedčí, že prvotná cirkev pokladala Veľko-
nočné slávnosti za najdôležitejšie. Pripomínali si 
v nich vzkriesenie Pána ako najväčšie víťazstvo 
a triumf života nad smrťou. Primát Veľkej noci 
potvrdzuje aj to, že Turíce sa začali sláviť neskôr 
a Vianoce až 4. stor.

Dominantné postavenie Veľkej noci ako naj-
väčšieho víťazstva života nad smrťou zvýrazňuje 

aj fakt, že tieto slávnosti sa v starej cirkvi na Vý-
chode aj Západe svätili počas celého týždňa 
a každý deň sa konali troje služieb Božích. Novo 
pokrstení mali po celý týždeň na službách Bo-
žích biely odev, ktorý zložili len v nasledujúcu 
nedeľu menovanú Nedeľa v bielom. To bolo 
tiež svedectvo viery a priznanie sa k veriacim 
v Sardách, ktorí „si nepoškvrnili rúcho; tí budú 
chodiť so mnou v bielom rúchu, lebo sú hodní 
toho“ (Zj 3,4). Všetci pokrstení by aj dnes mali 
nosiť – nielen na Veľkú noc, ale po celý život – 
biele rúcho čistoty, nevinnosti, pokory a víťaznej 
viery, svedčiacej o fakte, že Kristus nám vydobyl 
najväčšie víťazstvo.

Postupne sa osemdňové svätenie Veľkej noci 
redukovalo; najprv na štyri dni, neskôr na tri dni, 
až napokon ostal len prvý a druhý deň slávnos-
ti. Nezáleží však na počte sviatočných dní, ale 
na ich obsahu, na radostnej viere, že Kristus 
vstal z mŕtvych a že s Ním budeme vzkriesení 
aj my. Veď On je naše vzkriesenie a život.
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Vo Východnej cirkvi sa zachoval zvyk bozká-
vania kríža. Vzývanie kríža sa praktizovalo troj-
násobným pobozkaním nôh na krucifixe. To bol 
prejav úprimnej viery a úcty k Ukrižovanému. 
Vzkriesenie Pána ohlasoval kňaz pozdravom 
„Kristus vstal z mŕtvych“ a ľud radostne odpo-
vedal „Áno, vstal v pravde“. Veriaci si navzájom 
udeľovali svätý bozk.

Všetky tieto prejavy veľkonočnej radosti vy-
plývali z viery a istoty najväčšieho víťazstva Kris-
ta nad satanom, hrobom a smrťou. Tento triumf 
a prápor víťazstva apoštol rozvinul v slovách: 
„Vďaka Bohu, ktorý nám dal víťazstvo v našom 
Pánovi Ježišovi Kristovi“ (1K 15,57). Luther k tým-
to radostným slovám poznamenáva: „Toto mô-
žeme aj my spievať a tak Veľkú noc sláviť tým, že 
Boha chválime a zvelebujeme za toto víťazstvo, 
ktoré nebolo nami vybojované ani v boji získané, 
lebo ono je privysoké a veľké, ale z milosti bolo 
nám darované a dané od Boha, ktorý sa zmiloval 
nad našou biedou, z ktorej nám nikto nemohol 
pomôcť a svojho Syna poslal a dovolil mu na-
stúpiť do boja“.

Niektoré cirkvi pri východe slnka na Veľkú noc 
spievali nad hrobmi zosnulých Haleluja, napr. 
veriaci Jednoty bratskej. Tak vyznávali s apošto-
lom: „Pohltená je smrť vo víťazstve“ (1K 15,54). 
Už v staroveku sa s veľkonočným víťazstvom 

spájali určité zvyky ako prepúšťanie zločincov 
a otrokov, obdarovanie chudobných, rozdávali sa 
veľkonočné vajíčka ako symbol prebúdzajúceho 
sa života prírody. Neskôr sa pridružilo šibanie 
a veľkonočné oblievanie.

Hlavný význam Veľkej noci spočíva v duchov-
nom prebudení a vzkriesení v zmysle apoštolskej 
výzvy „Prebuď sa kto spíš, vstaň z mŕtvych a za-
skvie sa ti Kristus“ (Ef 5,14). Viera vo vzkrieseného 
Pána spôsobí v človeku, v cirkvi, v rodine a v spo-
ločnosti novú jar, budí k novému životu. Pán pri-
šiel k svojim učeníkom a prichádza aj k nám s po-
zdravom „Pokoj vám“. Keď žije v nás vzkriesený 
Kristus, žijeme všetci v láske a v pokoji.

Vzkriesenie je víťazstvo nad hriechom, smrťou 
a peklom, vzkriesenie je brána k novému životu 
teraz a k večnému potom, keď si nás Pán povo-
lá. Tento symbol víťazstva predstavuje obelisk 
prinesený z Egypta do Ríma, na ktorom je nápis: 
Kristus víťazí, vládne, triumfuje.

Kristovo víťazstvo je najväčšie, ono je večné, 
lebo značí triumf nad večnosťou, nad dejinami, 
nad všetkými pánmi a kráľmi zeme. S Kristom 
máme účasť na večnom živote a spáse, ktorú 
nám Pán vydobyl svoju smrťou a vzkriesením. 
Veľká noc s otvoreným hrobom otvára nám 
Veľký deň, v ktorom nám svieti večné svetlo 
Vzkrieseného.

Modlitba mučeníka
  Z viacerých zdrojov pripravil David Bázlik, 
farár ECAV

Tento rok 9. apríla uplynie 77 rokov od smrti 
evanjelického farára a teológa Dietricha Bon-
hoeffera. V 1. nedeľu po Veľkej noci (8 apríla) 
bol z Buchenwaldu prevezený do koncentrač-
ného tábora Flossenburg, kde bol na zvláštny 
Hitlerov príkaz popravený. Deň pred popravou 
stihol po jednom spoluväzňovi odkázať svojmu 
priateľovi, biskupovi Georgeovi Bellovi, tieto slo-
vá: „Povedz mu, že toto je pre mňa koniec, ale 
tiež začiatok.“

Na svitaní 9. apríla 1945 bol, spolu s Wilhel-
mom Canaricom a Hansom Osterom, popravený 
obesením. Väzenský lekár sa o jeho smrti vyjad-
ril takto: „Videl som pastora Bonhoeffera ... ako 
kľačí na zemi a pokojne sa modlí... Bol som hl-
boko pohnutý tým, ako sa tento láskavý človek 
modlil. Bola to modlitba oddaná a preniknutá 
nezlomnou istotou, že Boh jeho modlitbu po-
čuje. Na mieste popravy vystúpil po schodíkoch 
k šibenici s odvahou a vyrovnanosťou. Smrť pri-
šla po pár sekundách. Po takmer päťdesiatich 
rokoch lekárskej praxe som sotva ešte niekedy 
videl človeka zomierať tak totálne poddaného 
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Božej vôli, ako bol on.“ (Eberhard Bethge, Diet-
rich Bonhoeffer)

Dietrich Bonhoeffer nám vo svojej teoló-
gii predstavil Boha, ktorý sa necháva vytlačiť 
zo sveta na kríž. Boha, ktorý sa rozhodol byť 

vo svete bezmocný a slabý a práve tým a práve 
tak je s nami a pomáha nám. Hovorí, že Kristus 
nám nepomáha silou svojej všemohúcnosti, ale 
silou svojej slabosti, svojho utrpenia. Len trpiaci 
Boh môže pomôcť.

Pre Boha nemám čas?
 Zdroj: Dobrá sejba

Od detstva poznáš sväté Písma, ktoré ťa môžu 
urobiť múdrym na spasenie vierou v Krista Ježiša. 
Každé písmo, vdýchnuté od Boha, (je) aj užitočné 
učiť, karhať, napravovať a vychovávať v spravod-
livosti, aby bol človek Boží dokonalý a spôsobný 
na všetko dobré. (2Tim 3,15-16)

Dnes ráno som otvoril svoju poštovú schrán-
ku. Bola preplnená reklamnými letákmi, senzač-
nými akčnými ponukami a zvodnými návrhmi. 
Keď som si to všetko prezrel a väčšinu z týchto 
tlačovín odhodil, prišla mi na myseľ myšlienka: 
či sa aj náš život často nepodobá tejto plnej poš-
tovej schránke?

V niektorých krajinách je zakázané čítať 
Bibliu. Ale väčšina z nás žije v pomeroch, kde 
je ľahké Bibliu si zadovážiť. Ale pozeráme sa 
do nej každý deň, ako sa pozeráme do svojej 

poštovej schránky? A poslúchame posolstvá 
Biblie bez toho, aby zanikli v záplave ostatných 
dojmov, ktoré na nás doliehajú?

Čo je skutočne dôležité? Možno by sme raz 
mali urobiť nekompromisné vytriedenie. Veľký 
Boh, ktorý stvoril nebo a zem, si dal prácu, aby 
k nám hovoril. Nemá toto posolstvo, ktoré na-
chádzame v Biblii, prednosť pred všetkým os-
tatným? Preto by sme si mali urobiť čas na skú-
manie toho, čo nám chce povedať. Ten, kto je 
veľmi zamestnaný, rýchlo dospeje k tomu, aby 
povedal: „Nemám voľnú ani minútu.“ Skutočne 
nemáme ani minútu pre Boha?

Myslime na poštovú schránku a raz preskú-
majme priority vo svojich činnostiach, či sa tam 
nenájde mnohé neužitočné, čoho sa môžeme 
vzdať. A čítajme Bibliu, Božie slovo! Prinesie nám 
to požehnanie.

Marec
Demčák Igor, Ing.
Dubecká Emília
Čistá Justína, Ing.
Czielová Iveta
Čáky Rudolf
Janíková Blanka

Apríl
Bednár Radomír
Schutz Peter, Ing.
Babjaková Emília
Bielený Miroslav, Ing.
Hyblerová Vlasta
Repelová Elena
Válková Viera
Palubová Dana
Matúšková Eva
Scholtzová Mária
Kovalíková Zlata
Hanzelyová Viera
Rezníková Mariana

Blahoželáme jubilantom
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Pozvania
  na zborové popoludnie v nedeľu 12. marca 
o 14:00 h v zborovej miestnosti, ktoré bude
spojené s výstavkou prác Ukrajinky Darye 
Papkovej, ktorá s mamou žije v priestoroch
nášho CZ a budú prezentované aj výrob-
ky vytvorené našimi sestrami pre Misiu
na Níle,
 na konfivíkend Tatranského seniorátu
vo Veľkom Slavkove od 17. do 19. marca 
s témou Emócie. Registrujte sa na: https://
forms.gle/EBNRf8ZRDvcAK3Fs7,
 na Konferenciu MoS ECAV v Kežmarku
(Garbiarska 1) od 17. do 19. marca, ktorá

má tému Pravda víťazí (Ján 8,32). Program: 
piatok 16:00 h otvorenie a úvodná pobožnosť; 
19:00 h rokovanie a večerná pobožnosť; so-
bota 9:15 h prednášky; 14:00 h modlitebné 
skupiny; 15:30 h semináre; 19:00 h večerný 
program; nedeľa 9:00 h služby Božie v evan-
jelickom kostole,

  na stretnutia počas Pôstneho modlitebného 
týždňa od 27. do 31. marca so začiatkom 
vždy o 16:00 h v zborovej miestnosti,
  na Detskú pôstnu lego párty 2. apríla 
o  15:00 h v zborovej miestnosti,   
Nedávno sme začali nový kalendárny rok,

Pôstne suspírium
 Martin Rázus

Pôst, Bože, pôst...
v ten vhodný čas
sám osvieť nás
a pravdou hosť!

V pokání žiť,
v smútku radosť nájsť,
mať viery nadosť...
Ó, daj nám, Pane,
v duchu s Tebou byť. Amen.

Veľkonočná modlitba
 Zlatica Oravcová

Vzkriesený Pane, vzkries vo mne city
úprimnej lásky čo sa nenadýma,
nech tečie prameň až doteraz skrytý,
nech hriechu osteň viacej nemučí ma.

Vzkriesený Pane, vzkries vo mne ducha,
čo súcit prejaví a obviaže rany.
Odej mi srdce do svojho rúcha,
Nech slúžiť blížnym vždy som odhodlaný.

Vzkriesený Pane, vzkries vo mne túhy,
posvätné, krásne, ktoré povznesú ma.
Zmiluj sa, zmiluj a splať moje dlhy,
nevládzem, Pane, veľká to suma!

Vzkriesený Pane, vzkries vo mne sily,
za Tebou kráčať, vyznávať Ťa všade.
Vzkries vo mne dobro, Spasiteľ môj milý,
k nohám Ti srdce odovzdane kladiem. Amen

Vypísané z matrík za mesiace január – február
   Manželstvo pred Bohom uzavreli: Rudolf Orolin a Jarmila Valigurová
   Do večnosti v nádeji na vzkriesenie odišli: Eva Pavlovičová (82), Lýdia Copušová (91), Ján Máté 
(78), Peter Banaš (53), Oľga Reščáková (60), Edita Gergelová (81)
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Vopred ďakujeme za vašu láskavosť, ak sa rozhodnete vydávanie časopisu podporiť  

finančným darom na farskom úrade alebo cez účet v banke.

Legenda: 

ALBA, ARCHA, ATÓM, BRAT, CELIBÁT, DUŠA, EDEN, EPOCHA, ETÁN, HLAVA, HOREB, CHLIEB, 
CHRÁM, IZÁK, IZBA, JOEL, KRST, KVET, LEKCIA, LIST, MANNA, NAZARET, ODEV, ODPUSTENIE, PAŠIE, 
POCITY, RUŽA, RYBA, SABAT, TIARA, TÓRA, URNA,VATIKÁN, VLAK, ŽIVOT, ŽOLD, ŽREB

Tajničku tvorí 42 nevyšktnutých písmen.

Osemsmerovka

T V R U Ž A I N Á T E E B

R E A I T J B E M S L E A

H N V O O A O Y Á I I K T

T O O K D R B É R L Ť I A

T V R C E P Y A CH R A T N

I S A E V H U N S R E A Z

T P A L B A R S A Y Z I P

E I P I E A T S T A T A I

V H Z B R K R I R E Š I N

L B E Á Ž J C E K I N U E

A R Ó T K O T I E Á R I D

K A CH O P E L M A N N A E

CH T A V A L H D A T Ó M U
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preto dávame do láskavej pozornosti členov 
nášho zboru úhradu cirkevného príspevku 
na rok 2023, ktorý je 11,00 €/člen/rok, ako 
to schválil konvent CZ. Cirkevný príspevok 
môže uhradiť v hotovosti vo farskom úrade 
alebo bankovým prevodom na účet cirkev-
ného zboru (číslo bankového účtu CZ ECAV 
Poprad: SK87 1100 0000 0026 2721 4159; dcé-
rocirkev Stráže: SK86 1100 0000 0026 2421 
4161) . Pritom, do správy pre prijímateľa treba 
uviesť mená osôb, za ktoré je platba posielaná 

a príslušný rok). V prípade väčšej sumy – v sú-
vislosti s dosť zaužívanou praxou, keď rodičia 
či starí rodičia uhradia členský príspevok aj 
za svoje deti či vnúčatá – je možná úhrada aj 
vo viacerých splátkach. Na dôvažok pripo-
míname, že úhrada cirkevného príspevku je 
– podľa cirkevných zákonov – na jednej strane 
povinnosť, a na druhej aj právo a výsada pod-
poriť svoj zbor, aby mohol dobre fungovať
a slúžiť všetkým svojim členom. Biblia nám
to tiež jednoznačne odporúča (Rim 13,7-8).

Redakcia

Zborového listu popradských 
evanjelikov

želá svojim milým čitateľom
pokojnú a požehnanú Veľkú noc - nech sa naša viera upevní 
bolestným ukrižovaním Pána Ježiša Krista za naše hriechy, 

ale aj Jeho slávnym vzkriesením.



MAREC
2. ŠTV 17:30 Pôstne večerné služby Božie Poprad, kostol

5. NED
9:00

Druhá pôstna nedeľa
Poprad, kostol

10:30 Stráže, kostol

9. ŠTV 17:30 Pôstne večerné služby Božie Poprad, kostol

12. NED
9:00 Tretia pôstna nedeľa

Poprad, kostol
10:00 Sviatosť Večere Pánovej so spoveďou

16. ŠTV 17:30 Pôstne večerné služby Božie Poprad, kostol

19. NED 9:00 Štvrtá pôstna nedeľa Poprad, kostol

23. ŠTV 17:30 Pôstne večerné služby Božie Poprad, kostol

26. NED
9:00 Piata pôstna nedeľa, Smrtná, pašiové služby Božie Poprad, kostol

10:30 Piata pôstna nedeľa, Smrtná, Sviatosť Večere Pánovej Sp. Sobota, kostol

30. ŠTV 17:30 Pôstne večerné služby Božie s Večerou Pánovou Poprad, kostol

APRÍL

2. NED
9:00 Šiesta pôstna nedeľa, Kvetná, pašiové služby Božie Poprad, kostol

10:30 Šiesta pôstna nedeľa, Kvetná, Sviatosť Večere Pánovej Stráže, kostol

6. ŠTV 17:30 Zelený štvrtok, Pôstne večer. sl. Božie s Večerou Pánovou Poprad, kostol

7. PIA
9:00 Poprad, Veľký Piatok, pašiové služby Božie

Poprad, kostol
10:00 Sviatosť Večere Pánovej so spoveďou

9. NED
9:00

Prvá slávnosť veľkonočná
Poprad, kostol

10:30 Stráže, kostol

10. PON 9:00 Druhá slávnosť veľkonočná Poprad, kostol

13. ŠTV 17:30 Biblická hodina Poprad, zbor. m.

16. NED 9:00 Prvá nedeľa po Veľkej noci Poprad, kostol

20. ŠTV 17:00 Biblická hodina Poprad, zbor. m.

23. NED 9:00 Druhá nedeľa po Veľkej noci, sl. Božie s Večerou Pánovou Poprad, kostol

27. ŠTV 17:00 Biblická hodina Poprad, zbor. m.

30. NED
9:00

Tretia nedeľa po Veľkej noci
Poprad, kostol

10:30 Sp. Sobota, kostol

Rozpis služieb Božích 
a ďalších cirkevno–zborových aktivít

Aktuality a ďalšie oznamy sú na webstránke nášho cirkevného zboru
www.ecavpp.sk

a tam – a tiež v podcastoch – nájdete záznamy zo služieb Božích (cca o 6 h po ich konaní)


